
 

    
 
Sportcampagneteam: 4 vragen voor u en 4 antwoorden voor ons.  
 
Nadat het geplande Sportcafé als gevolg van de op dat moment geldende corona-maatregelen heeft 
was geannuleerd heeft het Sportcampagneteam op 24 januari 2022 een viertal vragen voorgelegd 
aan de huidige fracties in de Zwijndrechtse gemeenteraad: 
 

 Hoe maakt u de komende 4 jaar sportverenigingen belangrijker en krachtiger in alle 
leeftijdscategorieën?  

 Wat gaat u de komende 4 jaar concreet doen om de gemeente gezonder en meer in 
beweging te krijgen? 

 Wat zijn uw speerpunten op het gebied van de gezonde leefstijl voor de inwoners van 
Zwijndrecht en wat gaan wij als inwoners daarvan terugzien? 

 Hoe gaat u als partij zichtbaarheid geven aan de prachtige sport- en beweegomgeving van 
Zwijndrecht? 

 
Onderstaand de ontvangen reacties vanuit de fracties: 
 
 

 
 
ABZ:  de heer C. Moorman: 
 
Zwijndrecht wordt gekenmerkt als Zwijndrecht sportstad vanwege de grote deelname aan sport. Nu 
is de pandemie natuurlijk wel storend in deze. In het sportbeleid worden al heel veel drempels 
geslecht als het gaat om deelname aan sport. Die drempel verlaging en afspraken met clubs moet er 
toe leiden dat van 0 tot 100+ mensen meer gaan deelnemen. 
 
Om de gemeente gezonder te maken zijn we al overgegaan in de stap naar iedereen op gezond 
gewicht te gaan benoemen ipv alleen JOGG.  Bewegen in de buitenruimte, mede door de pandemie 
ondersteunen we daarin. Initiatieven waarin beken wordt naar beweegtoestellen  voor ouderen ( de 
vraag uit Walburg) en calisthenics ondersteunen we van harte. 
We hebben veel buiten toestellen en ondersteuning van groepen vinden we dan ook nuttig. 
Gezondheid bevorderen is veel klachten en ziekten voorkomen. Dus ook recreatief wandelen en 
fietsen. 
 
 
 
 



Wat gaan bewoners terugzien van verkiezingsbeloften.  Een mooie vraag die eigenlijk beantwoord 
wordt met wat hebben we de afgelopen jaren gedaan en watts er tot stand gebracht.  De 
voorbeelden en helden die wij hebben olympisch niveau zijn de ambassadeurs diepe graag inzetten 
op lokaal niveau. Iedereen is bij ons een kampioen als men bezig is met sport op eigen niveau. Soms 
is daar maatwerk voor nodig en moeten we als raad daar aandacht aan besteden. 
Goede faciliteiten zijn nodig voor een goede sport en beweegomgeving. Dat begint bij gewone 
speeltoestellen en gaat zo verder tot de beweegmogelijkheden voor de ouderen  
Wij willen graag mensen stimuleren mee te doen aan bewegen aan gezond eten en drinken 
waardoor er voor een ieder een fysiek goed lichaam ontstaat wat meer aankan maar wat nooit de 
garantie is om niet ziek zwakhoofd misselijk te worden. 
 
Kortom wij staan voor een groene en gezonde gemeente  waar sport, bewegen als belangrijk 
onderdeel van de samenleving wordt gezien en gestimuleerd en Zwijndrecht sportstadion wordt 
gecontinueerd. 

Verkiezingsprogramma: Verkiezingskrant 2022 | Verkiezingen | Algemeen Belang Zwijndrecht 
(abzwijndrecht.nl) 

 
 
 

 
 
ChristenUnie-SGP: de heer J. van der Duijn Schouten 
 
Recreatieve sport kan een positieve bijdrage leveren aan de vorming en gezondheid van de jeugd, 
aan de volksgezondheid in het algemeen en aan sociale verbanden. Veel vrijwilligers zijn op dit 
terrein actief en ook ouders tonen vaak een grote betrokkenheid. De ChristenUnie-SGP onderkent de 
positieve aspecten van sport en wil deze ondersteunen door als gemeente voldoende faciliteiten en 
accommodaties te bieden.  
  
Investeren in sportverenigingen heeft een preventieve uitwerking! En dat is voor de ChristenUnie-
SGP een speerpunt!   
Deze preventieve werking zien we in alle leeftijdscategorieën en op vele vlakken. Ouderen en 
gehandicapten verdienen extra aandacht; niet alleen in het mogelijk maken van sport en beweging, 
maar ook in het bevorderen van sociale contacten.   
  
Het Lokaal Preventie Akkoord is ook zo'n voorbeeld van preventief te werk gaan, waar de 
ChristenUnie-SGP voor heeft ingezet. Dit is beleid waar we de komende jaren met elkaar echt de 
vruchten van moeten gaan plukken. Zeker nu we door de coronapandemie hier een aantal stappen 
achteruit hebben gezet, wil de ChristenUnie-SGP dat de gemeente hier het aankomende jaar extra 
investeert.   
Overigens is niet alleen de gemeente aan de bal, zeer zeker niet. Wij zien veel draagvlak en andere 
initiatieven in de gemeente. Daar zijn wij dankbaar voor. Deze initiatieven zullen we daar waar 
mogelijk een podium geven en daar waar nodig ondersteunen.   
  
 
 
 
 
  



Tot slot nog enkele voorbeelden van aandachtspunten van de ChristenUnie-SGP:   
• Door kennismakingsprogramma’s voor sport leerlingen stimuleren tot meer bewegen;   
• Bij deze kennismakingsprogramma’s ook aandacht besteden aan ‘fair play’: het stimuleren van 
sportief gedrag en het ontmoedigen van sportverdwazing;   
• Breedtesport mogelijk maken door het behouden of realiseren van goede faciliteiten en duurzame 
accommodaties;   
• Zorgdragen dat het sportaanbod toegankelijk blijft voor ouderen en gehandicapten;   
• Alcohol, roken en sport gaan niet samen. Het alcoholgebruik in sportkantines tijdens en aansluitend 
aan sportactiviteiten wordt ontmoedigd;   
• Het accommodatiebeleid wordt afgestemd met omliggende gemeenten om na te gaan waar we 
elkaar kunnen versterken en waar we elkaar niet moeten beconcurreren;   
• Er wordt ruim aandacht geschonken aan voorlichting aan minima zodat regelingen optimaal benut 
worden om sportdeelname mogelijk te maken.  
 
Verkiezingsprogramma: Verkiezingsprogramma 2022-2026 - ChristenUnie-SGP Zwijndrecht 
 
Het Sportcampagneteam is door ChristenUnie-SGP uitgenodigd om na de verkiezingen verder van 
gedachten te wisselen. Uiteraard wordt deze uitnodiging geaccepteerd. 
 
 
 

 
 
CDA: de heer J. Limberger 
 
Hoe maakt u de komende 4 jaar sportverenigingen belangrijker en krachtiger in alle 
leeftijdscategorieën?  

Het CDA zet zich in voor een goed en veilig sportklimaat, waarin iedereen kan sporten binnen 
de eigen gemeente. Een financiële thuissituatie bij hen die willen sporten mag hierin geen 
belemmering zijn.De gemeente moet een actief en duidelijk accommodatiebeleid hebben 
voor sport dat is afgestemd met de verenigingen en onderwijs. Accommodaties moeten goed 
bereikbaar en veilig zijn. 

 
De groei van onderwijsinstellingen en/of sportverenigingen mag geen belemmering vormen 
voor sport en bewegen. Het is de taak van de gemeente om samen met de 
onderwijsinstelling en/of sportvereniging te zoeken naar een passende oplossing. Zoals 
bijvoorbeeld het gebrek aan binnensportruimte voor het Develsteincollege en 
sportverenigingen op Sportcomplex Develstein, hier moet in goed overleg een passende 
oplossing en/of uitbreiding voor gevonden worden. 
 
Sportaccommodaties moeten goed bereikbaar zijn en veilig. Achterstallig onderhoud moet 
worden weggewerkt. Het CDA Zwijndrecht heeft zich ook deze periode ingezet voor 
vernieuwing van een aantal buitensportaccommodaties. Ook wordt er een nieuw zwembad 
gerealiseerd voor recreatie, zwemles en de zwemvereniging. We zetten sportaccommodaties 
multifunctioneel in. 
 
 
 



Het CDA Zwijndrecht wil dat het aantal regels en vergunningen wordt verminderd voor 
verenigingen: geef verenigingen en clubs meer ruimte voor initiatief. Het is goed als ze voor 
hun plannen en ideeën de ruimte krijgen.  
Voor ontvangers van kleine subsidies (tot € 5.000,-), geldt een summiere 
verantwoordingsplicht. 
Wanneer vrijwilligers- en verenigingsactiviteiten in het verlengde liggen van alledaagse 
(vergunningsvrije) activiteiten, willen wij soepel omgaan met evenementenvergunningen. 
 
Wij maken ons sterk voor een vitaal verenigingsleven. Verenigingen met al hun vrijwilligers 
zijn het cement van de samenleving. Hier leert zowel jong als oud om samen te werken, om 
te gaan met teleurstellingen en verantwoordelijkheid te nemen. 

 
Wat gaat u de komende 4 jaar concreet doen om de gemeente gezonder en meer in beweging te 
krijgen? 

Wij zetten ons in voor een goed en veilig sportklimaat, zodat iedereen kan sporten. Sport 
zorgt ervoor dat mensen bewegen en verbindt daarnaast ook mensen. Wij willen 
verenigingen blijvend ondersteunen en versterken. We bevorderen waar mogelijk de 
contacten tussen sportverenigingen, onderwijs en andere maatschappelijke. Het CDA 
Zwijndrecht heeft zich afgelopen periode ingezet voor het sportplatform en het gerealiseerde 
sportakkoord die mooie initiatieven hebben gerealiseerd. 
 
Wij vinden dat verenigingen een belangrijke rol spelen in de samenleving. Hun vitale bijdrage 
aan de samenleving willen we van harte ondersteunen. 
We zien steeds vaker dat bijvoorbeeld (sport-)verenigingen activiteiten organiseren waar de 
hele buurt of soms zelfs grotere delen van Zwijndrecht aan mee kunnen doen. Samenwerking 
met sportverenigingen en onderwijs hierin is cruciaal. 
Wij vinden dan ook niet voor niets dat verenigingen die hierbij hulp nodig hebben, makkelijk 
moeten kunnen aankloppen bij de gemeente voor bijvoorbeeld financiële ondersteuning. 

 
Om het sporten voor een ieder bereikbaar te maken steunt het CDA het initiatief voor een 
gemeentelijke sportpas, waarmee de jeugd gestimuleerd wordt om sportactiviteiten op 
sportclubs te proberen. De pas kan voor iedere inwoner van Zwijndrecht worden gebruikt. 
Hierdoor krijgen gezinnen met een kleine portemonnee kans om aan sportactiviteiten deel te 
nemen. 
Ook willen wij meer aandacht voor kinderen die vanwege de financiële situatie in het gezin 
niet kunnen sporten. Stichting Leergeld zet zich in voor deze kinderen en daarom willen wij 
dat de gemeente zich samen met deze stichting inspant om deze kinderen te bereiken. 

 
Wat zijn uw speerpunten op het gebied van de gezonde leefstijl voor de inwoners van Zwijndrecht en 
wat gaan wij als inwoners daarvan terugzien? 

Een gezonde leefstijl is voor iedereen belangrijk maar niet voor iedereen vanzelfsprekend. 
We zetten in op preventie en gezond leven, waarbij de gemeente, het zorgkantoor, 
zorgverleners, zorgverzekeraars en zorgorganisaties samenwerken. 
nnHet CDA Zwijndrecht vindt het belangrijk dat er goede ondersteuning beschikbaar is om 
jongeren en ouderen gezond te laten opgroeien. Initiatieven zoals JOGG, sportstad, en 
Toppies en Fitmakers worden van harte ondersteund. 
 
 
 
 
 



Een gezond begin is het halve werk. Op scholen moet het uitgangspunt zijn dat gezonde en 
duurzame voeding de norm is en bewegen gestimuleerd wordt. Het is belangrijk dat we de 
voedingslessen op scholen continueren of uitbreiden om al op jonge leeftijd te beginnen met 
voorlichting over gezonde en duurzame voeding. Samen met de professionals in het 
onderwijs moet hier aandacht voor komen, zij hebben hier een belangrijke en bepalende rol 
in. 
Ook is het hebben van een goede fiets-infrastructuur rondom iedere school belangrijk om 
scholieren tot het fietsen naar school te verleiden. 

 
Hoe gaat u als partij zichtbaarheid geven aan de prachtige sport- en beweegomgeving van 
Zwijndrecht? 

Ook in de buitenruimte moet aandacht besteed worden aan bewegen en sport. Het CDA 
Zwijndrecht heeft zich deze periode vol ingezet voor het revitaliseren van speeltuinen in 
overleg met omwonenden en kinderen; dit moet de gemeente blijven doen. 
Dit geldt ook voor beweeg-initiatieven voor jongeren en iets ouder zoals de 
beweegtoestellen in het Develpark, plaatsen is één, maar moeten wel onderhouden blijven. 
Het CDA Zwijndrecht hecht ook veel waarde aan sport en recreëren in de natuur zoals 
bijvoorbeeld mogelijk is bij de faciliteiten op de Veerplaat en de Hooge Nesse. Het goed 
onderhouden van deze faciliteiten is van cruciaal belang.  
Het CDA heeft zich ingezet voor de website BeleefZwijndrecht.nl waar alle verenigingen te 
vinden zijn, fietsen en wandelroutes door Zwijndrecht zou een mooie aanvulling zijn!  

 
Verkiezingsprogramma: Alle Standpunten (cda.nl) 
 
 
 

 
 
VVD: de heer D. Spanjersberg:  
 
De sportverenigingen krachtiger en belangrijker voor alle leeftijden.  

De VVD zal sportverenigingen adviseren haar beleid breed te trekken d.w.z. naast 
topsport (op ieders niveau) ook ruimte voor de breedte. Met breedte bedoelen wij 
ook echt breedte, dus met oog voor diversiteit. Sportverenigingen zijn o.i. van 
maatschappelijk belang dat hebben we de afgelopen covid periode meer dan eens 
moeten ontberen. Niet alleen op het gebied van bewegen wat de gezondheid 
stimuleert maar ook op het gebied van sociale contacten. Wij zullen dat bewegen van 
ieder niveau en die sociale component daar waar kan binnen de raad stimuleren. Dat 
verdienen de verenigingen niet alleen dat is een maatschappelijke taak die de 
gemeente naar ons idee moet omarmen en waar best wat meer geld heen zou 
kunnen. 

De gemeente gezonder en meer in beweging  
De VVD staat voor preventie het is voor ons helder dat investeren aan de voorkant in 
gezondheid uiteindelijk ook financieel geld oplevert (zorgeconomen hebben dat 
wetenschappelijk bewezen). 
Dat betekent dat de gemeente volgens ons daarop moet inzetten. De lifestyle 
programma’s die zowel in als buiten de zorg (GLI’s) worden aangeboden moeten 
extra worden gestimuleerd en de VVD zal zich daar hard voor maken. Natuurlijk moet 
de ”gewone gezondheidszorg” op orde zijn, voldoende professionals moeten binnen 
de gemeente beschikbaar zijn (huisartsen, fysiotherapeuten, tandartsen, wijkzorg, 



verpleeghuizen etc.). Ook in de openbare ruimte kan volgens ons de gemeente een 
belangrijke rol spelen, naast speeltuinen voor kinderen ook beweegtuinen voor 
jongeren (Develpark) en beweegtuinen voor ouderen (Schotsetuin), de VVD heeft 
zich met de ontwikkeling daarvan al mee bemoeit. Ook het stimuleren van 
gymnastiek op scholen met een vakleerkracht zou naar ons idee een welkome 
verbetering zijn; mocht de gemeente daarin kunnen bijdragen dan wij daar een 
voorstander van.  

Speerpunten en wat zien inwoners daarvan terug.  
Speerpunt moet naar het idee van de VVD de preventie en voorlichting zijn. Alle 
programma’s die daar op inzetten zullen wij aanbevelen in de raad. We moeten de 
lifestyle van de inwoners beïnvloeden of het gaat over niet roken, minder alcohol 
drinken, minder drugs gebruik en ook over bewegingsarmoede. Ook hebben wij oog 
voor het sociale (daar waar sport en bewegen zo’n belangrijke rol spelen). U zult dus 
terugzien dat wij initiatieven daaromtrent zullen steunen en wanneer er vragen over 
komen vanuit inwoners en of sportinstanties zullen wij die in de raad ook ter sprake 
brengen.  

Zichtbaarheid aan sport- en beweegomgeving  
Daar waar initiatieven leiden tot actie zullen wij zeker aanwezig zijn en aldaar onze 
steun laten zien en horen. Nodig ons vooral uit en wij laten zien dat de VVD deze 
omgeving steunt. Nodig ons uit voor meer zichtbaarheid bij de omgeving van sport 
en bewegen. Wij willen graag betrokken zijn en die ook tonen. Wij staan open voor 
vragen die we in onze netwerken kunnen uitzetten en kunnen verbindingen maken 
b.v. met de zorg. Maak gebruik van de expertise die in onze partij aanwezig is op het 
gebied van gezondheidszorg, sport en bewegen. 

  
Verkiezingsprogramma: Standpunten - VVD-Zwijndrecht (vvdzwijndrecht.nl) 
 
 
 

 
 
D66: de heer F. Trijsburg 
 
Vraag: Hoe maakt u de komende 4 jaar sportverenigingen belangrijker en krachtiger in alle 
leeftijdscategorieën? 

Versterken verenigingen  
Sport- en cultuurverenigingen leveren een belangrijke bijdrage aan onze gemeente. 
Verenigingen bieden de inwoners van Zwijndrecht onder andere de mogelijkheden om te 
werken aan hun gezondheid, elkaar te ontmoeten en zichzelf te ontwikkelen, bijvoorbeeld 
door ervaring als vrijwilliger op te doen. Vrijwilligers zijn van grote waarde voor deze 
verenigingen. D66 Zwijndrecht wil dat zij actiever worden ondersteund door de gemeente. 
Bijvoorbeeld door voorlichting over en ondersteuning bij het financieel gezond houden van 
een vereniging en ook bijvoorbeeld door ondersteuning te bieden bij het ontwikkelen en 
opleiden van het verenigingskader. Maar ook door de verschillende verenigingen met elkaar 
in contact te brengen, zodat ze van elkaar kunnen leren of gezamenlijk kunnen optrekken in 
het organiseren van activiteiten. 

  
 



Vraag: Wat gaat u de komende 4 jaar concreet doen om de gemeente gezonder en meer in beweging 
te krijgen?  

Sport- en cultuurpas  
Sport, kunst en cultuur horen toegankelijk te zijn. Niet alleen omdat het leuk en leerzaam is, 
maar ook omdat het goed is voor je (mentale) gezondheid. Daarom wil D66 Zwijndrecht een 
sport- en cultuurpas introduceren. Met de pas kunnen alle (nieuwe) inwoners van de 
gemeente Zwijndrecht gratis sport-, kunst- en cultuuractiviteiten proberen bij aangesloten 
clubs en verenigingen (we nodigen alle verenigingen uit om deel te nemen). Smaakt het 
proberen naar meer? Dan kunnen inwoners besluiten lid te worden. Volwassen inwoners die 
om financiële redenen geen lid kunnen worden, ondersteunen we bij hun lidmaatschap. 
Kinderen brengen we in contact met Stichting Leergeld, zodat financiën geen drempel zijn 
om mee te kunnen doen. Hiermee willen we groepen in de samenleving bereiken die nu nog 
minder deelnemen aan het rijke sport- en cultuuraanbod in Zwijndrecht.   

  
Vraag: Wat zijn uw speerpunten op het gebied van de gezonde leefstijl voor de inwoners van 
Zwijndrecht en wat gaan wij als inwoners daarvan terugzien? 

·      Wij willen een zichtbaar gezonde gemeente met meer groenzones die met elkaar 
verbonden zijn voor schonere lucht en uitnodigen tot meer bewegen. 

·      Wij willen wijken autoluw maken en vergroening voor een gezondere leefomgeving. 

·         Wij willen een omgeving met veel inspirerende uitdagende mogelijkheden om te bewegen 
en te sporten 

·      Wij willen Sport en cultuur koppelen om gezamenlijk in te zetten op bewustwording van 
bewegen. 

·      Wij willen campagnes via de gemeente stimuleren die gezond en sportief Zwijndrecht 
promoten. 

·     Wij willen dat alle doelgroepen de weg naar de Zwijndrechtse sportverenigingen gaan  
vinden 

·      Wij willen dat sportverenigingen overkoepelend inzetten op de diversiteit in sport en dit te 
promoten waarbij sportverenigingen elkaar op zoeken, enthousiasmeren en dit uitdragen. 

  
Vraag: Hoe gaat u als partij zichtbaarheid geven aan de prachtige sport- en beweegomgeving van 
Zwijndrecht? 
Gastvrije gemeente  

Zwijndrecht is een gastvrije gemeente waarin iedereen wordt opgenomen. Om te zorgen dat 
nieuwkomers zich snel thuis voelen en om snelle inburgering te ondersteunen, is meedoen 
aan onderwijs, sport, cultuur en werk van belang. Daarom krijgen nieuwkomers de sport- en 
cultuurpas en begeleiding. Op die manier kunnen ze laagdrempelig met sport en cultuur, 
maar ook met vrijwilligerswerk, kennismaken.  

 
Verkiezingsprogramma: D66 Zwijndrecht — Verkiezingsprogramma 
 
 
 
 
 



 
ZPP: Een gedetailleerd antwoord op de 4 vragen mochten het Sportcampagneteam niet ontvangen. 
 
Verkiezingsprogramma: Programma - Zwijndrechtse Plus Partij 
 
 
 

 
PvdA: Een gedetailleerd antwoord op de 4 vragen mochten het Sportcampagneteam niet ontvangen. 
 
Verkiezingsprogramma: Zwijndrecht een thuis voor iedereen - PvdA Zwijndrecht / Heerjansdam 
 
 
 

 
 
Groen Links: de heer P. Stam 
 
Het Sportcampagneteam was uitgenodigd om deel te nemen een digitale fractievergadering. Tijdens 
deze vergadering is er van gedachten gewisseld omtrent Sport, bewegen en gezonde levenstijl in de 
gemeente Zwijndrecht. Geconstateerd werd dat armoedebeleid sterk is verweven met deze 
onderwerpen. 
Een gedetailleerd antwoord op de 4 vragen mochten het Sportcampagneteam niet ontvangen. 
 
Verkiezingsprogramma: Verkiezingsprogramma Zwijndrecht en Heerjansdam 2022-2026.pdf 
(groenlinks.nl) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


